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PROTOKÓŁ NR XLVI/18 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 25 maja i 4 czerwca 2018 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    27 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XLVI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XLVI sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Powiatowego Policji 

w Zgierzu i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego. 

7. Przyjęcie informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu 

o stanie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej oraz zagrożeniach pożarowych 

Powiatu Zgierskiego.  

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr VIII/72/15 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 maja 2015 r. w sprawie uchwalenia powiatowego programu zapobiegania 

przestępczości oraz porządku publicznego i ochrony bezpieczeństwa obywateli na lata 

2015-2019 pod nazwą "Bezpieczny Powiat Zgierski". 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały XXV282/16 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 października 2016 r. w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu 

Zgierskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2017. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr LIV/705/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 7 listopada 2014 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego powiatowego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na lata 2015-2017. 

11. Polityka senioralna na terenie Powiatu Zgierskiego. 

12. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017 wraz                            

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017 wraz                   

z opinią biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego 

za rok 2017; 

b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017 

wraz z mieniem powiatu, 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  o sprawozdaniu                    

z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017, 

d) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania 

budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017 i wniosku do Rady Powiatu Zgierskiego                   

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2017, 

e) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu Zgierskiego za rok 2017, 

f) przedstawienie opinii stałych komisji Rady Powiatu Zgierskiego do sprawozdania 

finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017 i  sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Zgierskiego za rok 2017,                   

g) dyskusja. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Zgierskiego za rok 2017 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2017. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Zgierskiego za rok 2017. 

15. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego; 

b) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli; 

c) określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach 

roku szkolnego; 

d) wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Zgierski mienia Skarbu Państwa – 

nieruchomości położonej w Ozorkowie oznaczonej jako działki ewidencyjne numer: 

79/1 i 79/4; 

e) pozbawienia kategorii drogi powiatowej działki nr ewid. 113/4 obr. Ozorków 1 oraz 

części działki nr ewid. 536/2 obr. Ozorków 10 wraz z wyłączeniem jej z użytkowania; 

f) pozbawienia odcinka drogi powiatowej Nr 5141E – ul. Łęczyckiej w Zgierzu kategorii 

drogi powiatowej; 

g) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 

r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 – druk A                      

– po autopoprawkach. 

16. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

17. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19. Oświadczenia i wnioski radnych. 

20.  Zamknięcie obrad XLVI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego Sławomierz Janiszewski otworzył XLVI 

sesję Rady Powiatu Zgierskiego w dniu 25 maja o godz. 1002. Stwierdził prawomocność 

obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2                        

do protokołu. 

Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota i członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski 

wręczyli akt powołania Panu Januszowi Walterowi Komendantowi Społecznej Straży 

Rybackiej Nr 2, utworzonej przez Stowarzyszenie Ekologiczno-Wędkarskie „Zalew”                         

w Strykowie.  

 

Ad. 2 

Radny Michał Pilarski ponownie zwrócił się do Rady Powiatu Zgierskiego o wprowadzenie 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXVI/297/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 25 listopada 2016 r. w sprawie zamiaru likwidacji 

Młodzieżowego Domu Kultury w Zgierzu. Prosił o ponowne rozpatrzenie, ten wniosek będzie 

składał aż do skutku, ponieważ nie ma w ogóle sensu istnienia tej uchwały. Projekt ten był 

przedmiotem posiedzenia Komisji przed poprzednią sesją i Przewodnicząca Rady złamała 

statut, ponieważ w statucie jest napisane wyraźnie i enumeratywnie, że komisje na sesji Rady 

Powiatu Zgierskiego przedstawiają opinie do wszystkich projektów, które do nich wpłynęły,                   

a nie tylko tych, które są w porządku obrad. A opinie do tego projektu uchwały nie zostały 



3 
 

przez Przewodniczącą przedstawione.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił radnego o pisemny wniosek w tym zakresie. 

 

Radny Michał Pilarski zauważył, że nie ma takiego obowiązku. Projekt uchwały jest dalej                    

w Biurze Rady Powiatu Zgierskiego i jest zaopiniowany przez komisję i Zarząd. Składa 

wniosek i nie ma obowiązku składania wniosku pisemnego.  

 

Wiceprzewodniczący Rady oświadczył, iż podtrzymuje swoje stanowisko, prosi o pisemny 

wniosek. 

  

Radny Michał Pilarski poprosił o podanie podstawy prawnej w tym zakresie. On składa 

wniosek, a Wiceprzewodniczący Rady albo podda go pod głosowanie, albo nie.  

 

Starosta wnioskował o zmianę porządku obrad polegającą na tym, aby po pkt 11 umieścić  pkt 

15a rozpatrzenie skargi na Starostę Zgierskiego. Zmiana ta wynika troszeczkę z czasu którym 

zobowiązaliśmy się do tego, żeby przesłać Wojewodzie rozstrzygnięcie w sprawie tejże 

skargi. Poza tym chciałby, aby skarga była rozpatrzona przed absolutorium.  

 

Wiceprzewodniczący Rady oświadczył, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia                       

5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego                  

z dnia 18 maja 2018 r., wprowadza do porządku obrad XLVI sesji projekt uchwały                       

w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                

2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 – druk A. 

Ponadto Zarząd Powiatu Zgierskiego w dniu 24 maja 2018 r. przekazał projekt uchwały                 

w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                  

2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2018-2028 z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad XLVI sesji oraz projekt uchwały                   

w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                

2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 – druk A                               

po autopoprawkach wprowadzonych w dniu 24 maja 2018 r.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                    

projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXVI/297/16 Rady Powiatu Zgierskiego       

z dnia  25 listopada 2016 r. w sprawie zamiaru likwidacji Młodzieżowego Domu Kultury                  

w Zgierzu. 

Za przyjęciem głosowało  12 radnych. 

Przeciw głosowało  11 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada  nie wprowadziła do porządku obrad projektu uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 1 stanowi załącznik nr 4  do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie, aby po pkt 11 porządku obrad umieścić  

pkt 15a rozpatrzenie skargi na Starostę Zgierskiego. 

Za przyjęciem głosowało  12 radnych. 

Przeciw głosowało    9 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada  nie przyjęła zmiany porządku obrad. Wydruk z głosowania nr 2 

stanowi załącznik nr 5  do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                    

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2018-2028. 
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Za przyjęciem głosowało  12 radnych. 

Przeciw głosowało    6 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    6 radnych. 

W wyniku głosowania Rada nie wprowadziła do porządku obrad projektu uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 3 stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XLVI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XLVI sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Powiatowego Policji 

w Zgierzu i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego. 

7. Przyjęcie informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu 

o stanie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej oraz zagrożeniach pożarowych 

Powiatu Zgierskiego.  

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr VIII/72/15 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 maja 2015 r. w sprawie uchwalenia powiatowego programu zapobiegania 

przestępczości oraz porządku publicznego i ochrony bezpieczeństwa obywateli na lata 

2015-2019 pod nazwą "Bezpieczny Powiat Zgierski". 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały XXV282/16 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 października 2016 r. w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu 

Zgierskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2017. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr LIV/705/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 7 listopada 2014 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego powiatowego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na lata 2015-2017. 

11. Polityka senioralna na terenie Powiatu Zgierskiego. 

12. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017 wraz                            

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017 wraz                

z opinią biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego Powiatu 

Zgierskiego za rok 2017; 

b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017 

wraz z mieniem powiatu, 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  o sprawozdaniu                       

z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017, 

d) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania 

budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017 i wniosku do Rady Powiatu Zgierskiego                 

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2017, 

e) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu Zgierskiego za rok 2017, 

f) przedstawienie opinii stałych komisji Rady Powiatu Zgierskiego do sprawozdania 

finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017 i  sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Zgierskiego za rok 2017,                   

g) dyskusja. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Zgierskiego za rok 2017 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2017. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Zgierskiego za rok 2017. 

15. Podjęcie uchwał w sprawach:  
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a) rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego; 

b) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli; 

c) określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach 

roku szkolnego; 

d) wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Zgierski mienia Skarbu Państwa – 

nieruchomości położonej w Ozorkowie oznaczonej jako działki ewidencyjne numer: 

79/1 i 79/4; 

e) pozbawienia kategorii drogi powiatowej działki nr ewid. 113/4 obr. Ozorków 1 oraz 

części działki nr ewid. 536/2 obr. Ozorków 10 wraz z wyłączeniem jej z użytkowania; 

f) pozbawienia odcinka drogi powiatowej Nr 5141E – ul. Łęczyckiej w Zgierzu kategorii 

drogi powiatowej; 

g) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 

r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 – druk A                         

– po autopoprawkach. 

16. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

17. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19. Oświadczenia i wnioski radnych. 

20.  Zamknięcie obrad XLVI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z XLV sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLV sesji.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 5 stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 

    

Ad. 4 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył następujące interpelacje: 

1) dotyczącą nienaliczenia kar umownych przez Zarząd Powiatu Zgierskiego pomimo 

zapisów w umowie przez co Powiat Zgierski utracił 980 000 złotych – załącznik nr 8                  

do protokołu; 

2) dotyczącą nieegzekwowania i nienaliczania kar umownych wykonawcom przez Zarząd 

Powiatu Zgierskiego – załącznik nr 9 do protokołu; 

3) dotyczącą wydanych decyzji przez Powiat Zgierski na zbiórkę odpadów na terenie Parku 

Przemysłowego Boruta w Zgierzu – załącznik nr 10 do protokołu; 

4) kiedy zostanie zrealizowana przebudowa chodnika w Maszkowicach, gm. Ozorków; 

5) kiedy na terenie Powiatu Zgierskiego, przy drogach powiatowych, zostaną wreszcie 

wykoszone pobocza, bo w tej chwili to już nie widać samochodów, które wyjeżdżają                         

z zakrętów, bo trawa jest wyższa niż samochody. Stwarza to bardzo duże 

niebezpieczeństwo dla użytkowników i mieszkańców powiatu; 

6) ile dni od podpisania umowy z wykonawcą trwało przekazanie terenu budowy                            

na przebudowę drogi ul. Długa w Rosanowie. Wydaje się to już bardzo długo, a radny 

chciałby, żeby ta inwestycja, zgodnie z zapewnieniami Starosty, została zrealizowana                   

w tym roku, bo to jest ważne dla mieszkańców Powiatu Zgierskiego; 
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7) nawiązał do inwestycji przebudowy drogi Borszyn- Różyce Żmijowe- Trojany.                  

Czyją własnością jest materiał, który został przez poprzednią firmę nawieziony na tę 

drogę. Na spotkaniu z mieszkańcami Starosta stwierdził, że materiał ten będzie ponownie 

wykorzystany.  Radny nie wie, czy może on być ponownie wykorzystany, bo nie wie 

czyją on jest własnością. Czy powiat zapłacił za to nawiezione tam kruszywo.                                        

Jeden z mieszkańców podnosił, że  na jego łąkę zostało wysypane kruszywo bez jego 

zgody. Co stało się z tym kruszywem i kto podjął decyzję, żeby na czyjąś nieruchomość, 

która nie jest własnością powiatu, bez zgody właściciela, wysypać to kruszywo, przez co 

mieszkaniec nie mógł użytkować swojego gruntu; 

8) na jakim  etapie są prace związane z drogą Borszyn- Różyce Żmijowe- Trojany.                          

W ubiegłym roku inwestycja była wyliczona na 2 300 000 zł. Starosta mówił, że firma 

Kłys zrobiła odwodnienie za 130 000 zł. Czyli de facto kosztowałoby to 2 430 000 zł. 

Starosta powiedział też, że firma, która robiła tę inwestycję, firma LARKBUD, chciała za 

to 300 000 zł. Czyli po dogadaniu się z firmą LARKUB można było zrobić tą inwestycję 

za 2 600 000 zł. „A tutaj w tym roku widzę, że już ta inwestycja będzie kosztowała ponad 

3 000 000 zł. Gdzie jest sens i gdzie są te oszczędności, jak to Pan  świetnie tłumaczył,                        

że poprzez to, że zrobiliście odwodnienie przez zaprzyjaźnioną firmę, która dała wam 

tańszą ofertę. To super ja się cieszę, bo działamy wszyscy w interesie powiatu i byłoby 

fajnie, ale dzisiaj jest absolutorium i dzisiaj ta inwestycja jest nieskończona i ta inwestycja 

okazuje się, że będzie jeszcze droższa. Dlaczego. Pytam o to Panie Starosto, dlatego że 

nie naliczacie kar umownych, cały czas zaciągacie zobowiązania kredytowe, a inwestycje 

stoją”. 

 

Radny Witold Kosmowski złożył interpelacje w sprawach: 

1) nieprawidłowości przy inwestycji przebudowa drogi powiatowej Nr 5122 E – ul. Długa               

w Rosanowie, gm. Zgierz – załącznik nr 11 do protokołu; 

2) funkcjonowania Punktu Powiatowego Urzędu Pracy w Strykowie – załącznik nr 12                   

do protokołu; 

3) nawiązał do odpowiedzi na interpelację (niepełnej, jak to bywa w odpowiedziach) 

odnośnie budowy chodnika w Bratoszewicach. Radny jest zaskoczony, że prosząc                          

o pewne dokumenty, przypadkowo znowu ich nie otrzymuje. Natomiast z dokumentów, 

które dostał wynika na to, że ta inwestycja była budowana od 22 grudnia aż do                                  

28 grudnia. W porównaniu z innymi inwestycjami, to jest przeszczęśliwy, że odliczając: 

sobotę 23, 24 Wigilię, 25 i 26 Święta Bożego Narodzenia ustawowo dni wolne, chodnik                    

i ścieżkę rowerową z krawężnikami i z obrzeżami udało się wybudować w ciągu 4 dni 

roboczych. Jednak przez tak szybkie budowanie okazało się, że 5 stycznia nastąpiło 

zapadnięcie 200 m ścieżki rowerowej i naprawianie tych 200 m ścieżki było przez                         

3 tygodnie. Czyli budowaliśmy niecałe 7 dni, a naprawialiśmy 3 tygodnie. W związku                      

z tym radny poprosił o kserokopię porozumienia z Gminą Stryków na dofinansowanie 

tego zadania, kserokopię wpływów przekazanych przez Gminę Stryków środków na 

konto powiatu i kiedy zostało złożone rozliczenie tej inwestycji dla Gminy Stryków.  

 

Radny Michał Pieruń nawiązał do sprawy składowiska odpadów na terenie Parku 

Przemysłowego Boruta  (rozdał zdjęcia składowiska). Dzisiaj na komisji zadał pytanie, 

członkowi Zarządu Wojciechowi Budziarskiemu, na jakim etapie jest sprawa tego 

składowiska odpadów. I uzyskał taką odpowiedź, że to jest postępowanie zawieszone. 

„Natomiast poprzednia interpelacja, do której się przyłączyłem, a pro po informacji na temat 

tego składowiska i państwa odpowiedzi, że skoro wszystko jest w papierach dobrze, no to my 

nie możemy nic zrobić. Jak się okazuje możemy, ja też wtedy mówiłem, że jeśli nie jest to 

realizowane zgodnie z przeznaczeniem (mówię o tym pozwoleniu), to pewnie coś można 

zrobić. I bardzo dobrze, jeśli to jest prawda, że zostało wstrzymane, zawieszone to 

postępowanie.” 
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Następnie radny złożył interpelacje: 

1) dotyczącą przebudowy skrzyżowania ulic Parzęczewska i Gałczyńskiego w Zgierzu.                  

Na jakim to jest etapie, czy wyłoniony został wykonawca, czy coś już wiadomo. 

Następnie radny przekazał, że na Walnym Zgromadzeniu Członków Spółdzielni 

Mieszkaniowej członkowie, między innymi wśród licznych wniosków, prosili                               

o uporządkowanie terenu na tym skrzyżowaniu, w tej części gdzie stoją wieżowce, czyli 

za pasem drogowym, na którym stoi warzywniak, kurczak i jeszcze ileś sklepów. W tej 

chwili jest tam wysypany szuter, taki grysik. Tam wjeżdżają permanentnie samochody, 

ryją to, robią doły. Natomiast oglądając projekt przebudowy tego skrzyżowania, naprawa 

tego czy usprawnienie tej części przez powiat polega na tym, że tam będzie trawnik.  

Radny nie rokuje dobrze temu trawnikowi, bo w tej chwili, to na tym grysie, jest w złym 

stanie technicznym. Radny prosił o takie wykonanie tej części, za tymi pawilonikami, aby 

to po tygodniu czy po dwóch tygodniach nadal wyglądało rzetelnie. Druga rzecz 

dotycząca tego skrzyżowania, to po drugiej stronie ulicy od kilku tygodni na trawniku, 

należącym do powiatu w pasie drogowym bezpośrednio w granicy z terenem Spółdzielni 

Mieszkaniowej, zaczęły się pojawiać 2 samochody na zamianę. W tej chwili samochód                  

i przyczepa: jedna z wędlinami a jedna z lodami. Teraz ostało się przynajmniej tylko                    

z lodami. Pięknie stoi na trawniku powiatowym ladą w stronę ul. Gałczyńskiego i żeby 

tam dojść trzeba po prostu przemaszerować przez trawnik, czyli go zniszczyć. Kilka dni 

temu została ta budka podłączona do energii elektrycznej do słupa. W związku z tym 

radny pytał, czy to jest świadome, czy także za zgodą naszą. Poza tym ten trawnik,                         

na którym stoi ta budka, on jest również w zakresie inwestycji. Zatem jak teraz będziemy 

robić, będziemy musieli prosić tego wykonawcę, żeby on się przesunął. Radny rozumie, 

potrzeba pozyskiwania pieniędzy jest bardzo dobra, ale za moment to się może jakimiś 

karami dla nas skończyć, albo oni nie przesuną tego. Jest zdumiony i oczekuje weryfikacji 

takich działań, że robimy takie rzeczy, które od razu z góry są skazane na trudności. 

Bardzo prosił, żeby rozwiązać ten problem, bo on ani estetycznie, ani funkcjonalnie,                        

w ocenie radnego, nie spełnia żadnych norm; 

2) zapytał, na jakim etapie jest budowa chodnika na ul. Wiosny Ludów w Zgierzu. Składał 

tak systematycznie, chyba co roku, interpelacje w tym temacie i dostawał odpowiedź,                   

że nie ma takiej możliwości. W ostatniej odpowiedzi była informacja, że budowa będzie 

rozważona w roku 2018. Na jakim etapie to jest, bo na spotkaniu z Radą Osiedla 

Piaskowice Aniołów członek Zarządu Wojciech Budziarski powiedział, że bierze to pod 

własne skrzydła  i się tym zajmie.  

Ponadto radny, korzystając z okazji, zaprosił na Przegląd Twórczości Plastyków Amatorów 

miasta Zgierza 30 maja 2018 r. o godz. 1800 w SEM, Zgierz ul. Parzęczewskiej 21.   

 

Radny Michał Pilarski złożył następujące interpelacje: 

1) wrócił do obszernej interpelacji, którą składał na poprzedniej sesji dotyczącej Centrum 

Kultury Powiatu Zgierskiego. W pierwszej części odpowiedzi napisane było, że 7 maja 

2018 r. wykonawca wystąpił o pozwolenie na budowę. Jak o pozwolenia na budowę, jak  

Starosta przez cały czas i jego podwładni z Zarządu informowali, że jest to projekt 

zamienny. W związku z tym, że jest to pozwolenie na budowę radny chciał wiedzieć, na 

jakim etapie jest wniosek z dnia 07.05. 2018 r. o pozwolenie na budowę. Dlaczego został 

złożony wniosek o pozwolenie na budowę, skoro cały czas Starosta mówił o projekcie 

zamiennym. Czy projekt pozwolenia na budowę na budowę dotyczący Centrum Kultury 

Powiatu Zgierskiego posiada wszelkie uzgodnienia ze wszystkimi instytucjami, których 

wymaga prawo, z sąsiadami, bo tam jest kilkudziesięciu sąsiadów, którzy powinni być 

powiadomieni. Czy pozwolenie na budowę Starosta uzyskał dzisiaj, czy uzyska                 

w poniedziałek, żeby złożyć stosowny wniosek. Radny zapytał, ile Starostwo Powiatowe 

w Zgierzu zapłaciło za ten projekt - prosił o kopię faktury, kopię zamówienia                        

i protokołu z wyboru wykonawcy. Starosta w odpowiedzi na pytanie o wkład własny 

wnioskodawcy w finansowanie projektu napisał, że projekt uchwały o zabezpieczenie 

wkładu własnego zostanie poddany głosowaniu na najbliżej sesji Rady Powiatu 
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Zgierskiego, harmonogram rzeczowo finansowy dla wysokości projektu został 

opracowany w sposób umożliwiający realizowanie zadań bez konieczności przesunięć 

finansowych w innych zaplanowanych wcześniej inwestycjach. Radny pyta, w którym to 

jest punkcie porządku obrad sesji. Rada to odrzuciła, gdyż Starosta to zgłasza w ostatniej 

chwili, a pisze to w odpowiedzi na interpelację 10 maja 2018 r. Odpowiadając na pytania 

dotyczące społeczno-gospodarczego wpływu i jego zasięgu Starosta odpowiedział,                        

że przedsięwzięcie przyczyni się do osiągnięcia wymiernych i trwałych korzyści 

społeczno-gospodarczych w tym poprawy atrakcyjności turystycznej regionu poprzez 

rozwój zasobów kulturalnych wpływając na całoroczną aktywność gospodarczą                              

i tworzenie miejsc pracy. Radny poprosi o konkrety. W jaki sposób całorocznie Centrum 

Kultury Powiatu Zgierskiego wpłynie na aktywność gospodarczą i tworzenie miejsc 

pracy. Ile tych miejsc pracy zostanie utworzonych do kiedy, jakie są widełki, gdzie                            

w jakich branżach, z jakiego powodu. Odpowiedź dotycząca wprowadzenia nowej                          

i ulepszonej oferty kulturalnej dostosowanej do różnych grup społecznych. Radny prosi               

o konkrety, o przekazanie kopii projektu nowej oferty kulturalnej skierowanej do różnych 

grup społecznych. Radny pyta, jaka to będzie nowa oferta kulturalna, czy była ona 

konsultowana z Dyrektor MDK w Zgierzu, czy z jakimiś innymi wyspecjalizowanymi 

instytucjami dotyczącymi kultury. Odpowiedź dotycząca wprowadzenia szeregu 

nowoczesnych rozwiązań technologicznych przydatnych dla uczestników. Radny prosi                 

o to, żeby enumeratywnie wymienić konkretnie jakie to rozwiązania technologicznie. 

Radny chce wiedzieć, jakie zostaną wprowadzone w tym projekcie nowe rozwiązania 

technologiczne, które w założeniu mają  przyczynić się do tworzenia się nowych miejsc 

pracy. Odpowiedź dotycząca zakupu nowoczesnego sprzętu dydaktycznego. Radny pyta, 

jakiego sprzętu konkretnie. Co Starosta chce kupić, gdyż to też musi być ujęte we 

wniosku, który będzie składany w poniedziałek. Organizacje szkoleń, warsztatów, 

doradztwa zawodowego dla mieszkańców Powiatu Zgierskiego w tym osób z różnych 

grup społecznych starszych, niepełnosprawnych młodzieży. Radny chce wiedzieć, jakie to 

będą szkolenia. Dlaczego szkolenia dotyczące doradztwa zawodowego ma robić 

instytucja kulturalna, a nie Powiatowy Urząd Pracy. Radny zastanawia się,                              

czy zamierzamy zlikwidować Powiatowy Urząd Pracy, bo wszystkie te zadania ma 

przejąć Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego. Koordynowanie działań na rzecz 

międzynarodowej wymiany kulturalno-społecznej. Radny zapytał, jakie działania podjęło 

Starostwo Powiatowe w Zgierzu, które można by było uznać za międzynarodową 

wymianę kulturalno-artystyczną. Czy jakieś działania zostały podjęte, a jeśli nie,                         

to konkretnie, jakie te działania mają być podjęte. Z jakimi instytucjami 

międzynarodowymi, czy instytucjami w innych państwach i z których państw ma być ta 

wymiana kulturalno-artystyczna. Organizacja branżowych spotkań i praktyk zawodowych 

dla uczniów szkół z Powiatu Zgierskiego. Radny pyta, dlaczego praktyki  zawodowe dla 

uczniów z powiatu zgierskiego ma organizować Powiatowe Centrum Kultury w Zgierzu. 

Inicjowanie współpracy pomiędzy instytucjami Kultury na MGO i MŚP i biznesem. 

Radny prosi o rozszyfrowanie tych skrótów. Radny pyta, dlaczego Centrum Kultury 

Powiatu Zgierskiego ma inicjować współpracę pomiędzy biznesem, małymi i średnimi 

przedsiębiorstwami, a nie Powiatowy Urząd Pracy. Wzmocnienie współdziałania 

pomiędzy projektami kulturowymi, a środowiskami seniorów, ze Zgierskim 

Uniwersytetem Trzeciego Wieku, klubami i stowarzyszeniami. Radny prosi o informację, 

jakie są do tej pory przejawy współdziałania pomiędzy projektami kulturowymi                          

a środowiskami seniorów. Z jakimi klubami i stowarzyszeniami do tej pory są te działania 

i jakie to są działania. Dlaczego Naczelnik FZ Starostwa Powiatowego w Zgierzu, wpisuje 

tylko Zgierski Uniwersytet Trzeciego Wieku, kiedy mamy wykazać ponadgminne                         

i ponadregionalne oddziaływanie. Organizacja cyklicznych wymian młodzieży pomiędzy 

Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego, a miastami partnerskimi – Niemcy, Ukraina, 

Litwa, Słowacja, Węgry. Radny zapytał, w jaki sposób Centrum Kultury będzie 

dokonywać takiej wymiany. Z kim ta wymiana, z jakimi instytucjami. Czy my jesteśmy 

finansowo na to przygotowani. Gdzie tą młodzież przyjmiemy, czy są na to zaplanowane 
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środki. Czy Starosta przygotował na to budżet, czy Starosta ma już podpisane umowy                        

z jakimś instytucjami z Niemiec, Ukrainy, Litwy, Słowacji i Węgier w sprawie 

zorganizowania wymiany młodzieży pomiędzy Centrum Powiatu Zgierskiego i miastami 

partnerskimi. Czy Starosta ma chociaż jakieś listy intencyjne w tym temacie, jeżeli tak to 

jakie, radny prosi o przekazanie kopii. Radny chce wiedzieć, jakie to są wydarzenia 

kulturalno-artystyczne, które będą konkurować z wieloma ośrodkami wielkomiejskimi. 

Radny prosi o konkretne wskazanie zadania, wydarzenia kulturalno-artystycznego, które 

w najbliższym czasie będzie konkurować z wieloma ośrodkami wielkomiejskimi.                 

Radny chce wiedzieć, w jaki sposób budowanie wizerunku Samorządowej Instytucji 

Kultury przyczyni się do rozwoju gospodarczego, a przede wszystkim przestrzennego 

tego obszaru. Prosi o konkretne wskazanie, które działania będą miały na to wpływ. 

Starosta napisał w odpowiedzi, że projekt jest zgodny z Wojewódzkim Programem Opieki 

nad zabytkami i nie ma statusu zabytku. Budynek przy ulicy Długiej 42 został ujęty                       

w wykazie zabytków wpisanych do rejestru zabytków nieruchomych województwa 

łódzkiego. Radny pyta, jak to obiekt został wpisany, prosi o wskazanie w którym miejscu. 

Bo tam został wpisany układ urbanistyczny bez jakiegokolwiek budynku. W związku                     

z tymi wątpliwościami, dzisiaj jest piątek 25 maja 2018 r., a w poniedziałek 28 maja           

2018 r. musi być złożony projekt do tego konkursu, więc prosi, aby ktoś z Wydziału 

Funduszy Zewnętrznych Starostwa Powiatowego w Zgierzu przedstawił  kopię tego 

wniosku najpóźniej w poniedziałek; 

2) „żeby to składowisko na terenie Parku Przemysłowego Boruta, to nowopowstałe,                      

na którego zgodę wydał Pan Brzeski, na jakim etapie jest to w tej chwili. Proszę o wszelką 

informację, na jakim etapie jest to w tej chwili przygotowywane i jak to wygląda”; 

3) ponowił interpelację, na którą Starosta nie odpowiedział. Czy w jakikolwiek sposób 

członek Zarządu Wojciech Budziarski czuje się odpowiedzialny za sytuację, którą 

wywołał brak jego nadzoru w Wydziale Komunikacji. Czy oddał się chociażby do 

dyspozycji Starosty. Czy w jakikolwiek sposób pisemny wyraził opinię i skruchę                          

w związku z brakiem nadzoru nad Wydziałem, że doszło do takiej afery, że aż musiał 

odchodzić naczelnik.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski  odniósł się do drugiej interpelacji radnego Michała 

Pilarskiego. „Niech Pan się troszeczkę zastanowi, co Pan mówi. Niech Pan uważa, co Pan 

mówi.  Bo rzucanie takiego sformułowanie w sposób publiczny, że Pan Brzeski wydał zgody, 

to myślę, że na tyle Pan jest w dokumentach już zorientowany, że dobrze Pan wie, że to nie 

Pan Brzeski wydał zgodę. Więc proszę takich słów nie rzucać, bo to idzie w teren.                              

A ja nadzoruję ten Wydział i od tego się nie odżegnuję i wszystkie procedury były w sposób 

prawidłowy przeprowadzone. I to ja złożyłem doniesienie do Prokuratury o tym, że tam coś 

jest nie tak. A co Pan, jako mieszkaniec Zgierza, zrobił w kwestii planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów po byłych zakładach Boruty, żeby właśnie tam były zapisy, że nie 

można tego typu działalności prowadzić. Co Pan jako radny Zgierza zrobił?  Rozumiem,                      

że był Pan na sesji u Prezydenta i tak Pan Prezydenta odpytywał, że się Pan nie zgadza                       

z uchwalonym studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 

Zgierza i procedowanym obecnie planem zagospodarowania przestrzennego, który pozwala 

na tego typu działalność. Mało tego wychodzi dalej, bo pozwala na pewnych terenach na 

zbieranie i przetwarzanie odpadów niebezpiecznych.”    

 

Radny Dominik Gabrysiak poprosił o: 

1) protokoły z Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu Zgierskiego  

oraz Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Zgierskiego z 2017 roku; 

2) zestawienie co do liczby obsługiwanych klientów i załatwianych spraw w Wydziale 

Komunikacji przy ul. Długa 49 w okresach: 

− 1 stycznia  - 31 maja 2017 roku, 

− 1 stycznia  - 25 maja 2018 roku. 
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Radny słyszy takie głosy, że tam jest to bardzo sprawnie obsługiwane, że to się zmieniło,                   

że nie ma kolejek.   

 

Radna Lidia Elert była zainteresowana: 

1) w jakim terminie ruszy termomodernizacja Zespołu Szkół Zawodowych w Ozorkowie; 

2) terminem ogłoszenia przetargu na boisko przy Zespole Szkół Specjalnych w Ozorkowie. 

 

Radny Adam Bączyk przekazał, że w planach inwestycji na 2018 rok była naprawa chodnika 

przy ul. Piotra Skargi w Zgierzu. Co dalej z tą inwestycją. Przypomniał,  że zafundowaliśmy 

mieszkańcom tej ulicy dwukierunkowy ruch. Ulica jest wąska, na której niby jest 

ograniczenie prędkości, ale samochody dosyć szybko się poruszają, chodniki są wąskie i jest 

tam realne zagrożenie niebezpieczeństwa, spowodowania jakiegoś wypadku, potrącenia 

pieszych. 

 

Ad. 5 

Mieszkanka Zgierza Zofia Niechciał chciała wiedzieć, czy oficjalnie do publicznej 

wiadomości jest podane, kto jest właścicielem firmy EKOAGUA. Jak długo ta firma ma 

prowadzić swoją działalność. Czy jest kontrolowany transport, który przychodzi do tej firmy 

czy listy przewozowe są kontrolowane. Osoby prywatne, mieszkańcy tamtego terenu 

wystąpią do sądu o szkodliwe działanie władz nie tylko z miasta Zgierza. Prosiła, żeby 

zastanowić się nad tym. I bez względu na to czy jest plan zagospodarowania przestrzennego, 

czy nie jednak będzie sprawa prowadzona. Kto spowoduje, żeby tam nie było takiego 

zapaprania terenu przez muchy, przez szczury. Kto będzie w tej kwestii działał. Czy WIOŚ                     

jest instytucją, która winna dawać wytyczne do działania, czy to jest jednostka, która tylko 

przeszkadza w działalności gospodarczej, która szkodzi nam mieszkańcom.  

 

Mieszkanka Łodzi Zofia Jóźwik-Stańczak chciała złożyć skargę na Powiatowy Urząd Pracy                 

w Zgierzu i Starostwo, ponieważ Starostwo przetrzymywało dokumenty, nie wysyłało do 

Łodzi. To dotyczy urzędu pracy, w którym zostały osoby, musiały z państwa polskiego 

uciekać, jako uchodźcy. Osoby, które pracowały chciały dotację unijną dostać z urzędu pracy, 

nie dostały po prostu, a jak dostały to są wielkie koszty, teraz mamy ponieść. To była osoba 

wojskowa, często na misji był, walczył w Jugosławii dostał odznaczenia za ratowanie ludzi,                   

a państwo polskie go wykończyło, tutaj właśnie urząd pracy. Takie instytucje były 

odpowiedzialne za pomaganie takim ludziom. Przewodniczący bardzo dobrze o tym wie,                    

że trzeba ludziom pomagać, a my teraz Rosjan bierzemy do pracy, a wartościowi ludzie 

musiały uciekać z państwa polskiego. Ambasada w Anglii znajduje się. Prezydent Duda                                

i Ministerstwo tą sprawą zajmuje się, ponieważ to jest sprawa zagmatwana i nikt tą sprawą się 

nie chce zająć, tylko pod dywan wszystko.  Prosiła, żeby przewodniczący się zajął tą sprawą. 

Bo to jest po prostu karygodne, osoby bezrobotne muszą mieć wsparcie z urzędu pracy. I to są 

dotacje państwowe. Zagranica wysyła na dotacje dla ludzi, którzy poszukują pracy i chcieliby 

pracować.  Syn w Łodzi pracował wielokrotnie, miał zezwolenie na broń, na wszystko i co 

zrobiono, wykończono go w państwie, w Zgierzu go wykończono. Wysłała pismo do 

przewodniczącego, żeby się tą sprawą zajął.  

 

Wiceprzewodniczący Rady po kilkukrotnym upomnieniu, przerwał wypowiedź. 

 

Ad. 6 

Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Zgierzu i informacji 

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Komendant Powiatowy Policji w Zgierzu Robert Śniecikowski przedstawił sprawozdanie.  
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Radny Adam Bączyk nawiązując do głośnego zdarzenia w Zgierzu na ul. Rembowskiego                   

z udziałem Ukraińców zapytał, czy takie zdarzenia się zdarzają. Następnie podniósł sprawę 

ilości wypadków na autostradach, czy ilość tych wypadków wzrasta, czy zmniejsza się.  

 

Komendant przekazał, że autostrady miały rozluźnić ruch na drogach powiatowych, 

gminnych i wojewódzkich. Natomiast kultura jazdy pozostawia wiele do życzenia. Według 

Komendanta ilość wypadków, kolizji jest za duża w Powiecie Zgierskim, dlatego też 

prowadzą te wszystkie akcje w zakresie bezpieczeństwa w ruchu drogowym, żeby 

uświadamiać wszystkich kierowców, wszystkich uczestników ruchu drogowego, jak 

bezpiecznie poruszać się. Jeżeli będzie taka potrzeba, to przygotuje takie zestawienie o ilości 

wypadków na autostradach. Jeżeli chodzi o pierwsze pytanie, to jest dumny ze swoich 

funkcjonariuszy, którzy  zareagowali w taki sposób na łamanie prawa na terenie Zgierza. Był 

to jeden taki przypadek na terenie Powiatu Zgierskiego. Owszem ze względu na liczbę osób 

przybywających z zagranicy, pracujących w różnych firmach, zdarzają się interwencje                          

z osobami innej narodowości, ale nie są one jakieś  drastyczne, są porównywalne do 

interwencji z udziałem naszych mieszkańców.  

 

Radny Rafał Mamiński był zainteresowany, czy na miejsce odchodzących doświadczonych 

policjantów z Komendy Powiatowej Policji są zatrudniane nowe osoby. Z przedstawianych 

wcześniej informacji wie, że jest chyba 17 wakatów, a przyjęto jedną osobę. Czy to się 

poprawiło, jak to teraz wygląda. Następnie radny zwrócił się z prośbą, żeby od czasu do czasu 

dzielnicowy przychodził na Radę Osiedla Kurak.  

 

Komendant poinformował, że w tej chwili stan wakatów w Komendzie Powiatowej                           

wynosi 27. W marcu w ramach rekrutacji przyjęto 3 funkcjonariuszy w tej chwili przebywają 

na kursie podstawowym. Cały czas prowadzona jest rekrutacja przez Wojewódzką Komendę 

Policji w Łodzi.  Prowadzą też wiele działań propagandowych zachęcających do wstąpienia          

w szeregi policji.  

 

Radny Witold Kosmowski podniósł sprawę monitoringu przepływu osobowego w Powiecie 

Zgierskim, głównie interesuje go gmina Stryków, bo skrzyżowanie tych dwóch autostrad robi 

swoje. Czy policja podejmuje takie działania, szczególnie na terenie gminy Stryków, gdzie 

jest ok. 2,5 tysiąca osób z zagranicy różnej narodowości, w większości są to Ukraińcy.                         

Wie, że zdarzają się jakieś szarpania, jakieś pobicia na terenie Strykowa. Poprosił, żeby 

czasami patrol policji przeszedł przez park miejski w Strykowie, gdzie nieraz na ławkach leżą 

i śpią pijani. Poprosił także o to, żeby w godz. 430 a 630 oraz 2200 a 2300 ustawić czasami                     

w Strykowie radiowóz kontroli drogowej w okolicach ul. Kościuszki tzw. burmistrzówki,          

albo tych dwóch bloków, ponieważ jest tam ograniczenie prędkości do 30 km/h, a pracownicy 

jadący do firm, czy firmy kurierskie jeżdżą nie mniej niż 80 km/h. Też zdarza się, że chociaż 

jest zakaz do 8 ton, jeżdżą tam tiry. W imieniu mieszkańców prosił, żeby zwrócić na to 

uwagę. Myśli, że taka prewencja na pewno by pomogła. Następnie przekazał, że przez 

Stryków przejeżdżają różne transporty i są takie obawy, czy rzeczywiście jest przewożone to 

co jest zadeklarowane. Czy jest prowadzony taki monitoring z innymi służbami w tym 

zakresie. Poprosił również o statystykę wypadków na skrzyżowaniu drogi krajowej nr 14                     

i drogi powiatowej w miejscowości Dobra w okresie 2006-2018.  

 

Komendant przekazał, że oczywiście radnemu taką statystykę prześle. Po czym potwierdził,                            

że interwencje z obcokrajowcami zdarzają się. Osobiście polecił wzmacniać służby                           

w Strykowie. Funkcjonariusze wywiadu pracują na terenie Strykowa. Wszystkie sugestie 

radnego przekaże do Komisariatu w Strykowie i naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego, 

żeby wspólnie przeprowadzali działania w tym zakresie.    
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Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa                            

i Porządku Publicznego do sprawozdania.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 6 stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu o stanie 

bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej oraz zagrożeniach pożarowych Powiatu 

Zgierskiego stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu Zbigniew Grzelak przedstawił 

informację.  

 

Radny Witold Kosmowski zapytał, czy coś wiadomo odnośnie budowy strażnicy                                 

w Strykowie.  

 

Komendant odpowiedział, że budowa strażnicy w tym roku nie jest przewidywana, póki co na 

lata 2018 – 2020 nie udało się znaleźć gruntu pod budowę.  

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa                            

i Porządku Publicznego do informacji.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. Wydruk z głosowania nr 7 stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr VIII/72/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 maja 

2015 r. w sprawie uchwalenia powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 

porządku publicznego i ochrony bezpieczeństwa obywateli na lata 2015-2019 pod nazwą 

"Bezpieczny Powiat Zgierski" stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił sprawozdanie 

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa                            

i Porządku Publicznego do sprawozdania.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    1 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 8 stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 
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Ad. 9  

Sprawozdanie z realizacji uchwały XXV282/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

28 października 2016 r. w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2017 stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski przedstawił sprawozdanie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

− Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

− Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

− Budżetowo-Finansowej,  

− Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w zakresie dotyczącym Komisji 

do sprawozdania.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 9 stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr LIV/705/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

7 listopada 2014 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego powiatowego programu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na lata 2015-2017 stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski przedstawił sprawozdanie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

− Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

− Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

− Budżetowo-Finansowej,  

− Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w zakresie dotyczącym Komisji 

do sprawozdania.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 10 stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Radny Zbigniew Antczak wnioskował o przerwę na posiedzenie Komisji Budżetowo-

Finansowej dla zaopiniowania sprawozdań z wykonania budżetu za rok 2017 i sprawozdania 

finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017. 

 

Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że ma uprawnienia kontynuowania obrad, 

kontynuujemy obrady.   
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Ad. 11 

Sprawozdanie z realizacji programu polityki senioralnej w Powiatu Zgierskiego na lata                  

2017-2021 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski przedstawił sprawozdanie.  

 

Wiceprezes Zarządu Stowarzyszenia Hospicjum im. Jana Pawła II w Zgierzu Marian 

Miśkiewicz przekazał, że Hospicjum złożyło projekt na prawie 1.200.000 zł. Ocena formalna 

wniosku przeszła, czekają na ocenę merytoryczną. Jeżeli to się uda, to w tym roku podejmą 

działalność. Chcą udzielać pomocy tym wszystkim, którzy nie mają rodzin, którzy tej pomocy 

potrzebują naprawdę również w takich prostych sprawach jak: zakupy, lekarstwa, itp. 

Podejmowane są działania związane z tworzeniem Powiatowego Centrum Usług 

Środowiskowych w obszarze opieki zdrowotnej i spraw opiekuńczych. Jest to niezmiernie 

ważne zadanie. Po raz pierwszy w ramach tego obszaru tematycznego w tej chwili 

przygotowują utworzenie dla Powiatu Zgierskiego wypożyczalni sprzętu, jak m. in.: łóżka na 

pilota, materace odleżynowe, koncentratory tlenu. W czerwcu składają projekt i jeżeli on 

przejdzie, to będzie bardzo duże udogodnienie, dlatego że cały sprzęt rehabilitacyjny 

potrzebny ludziom ciężko chorym do tej pory był przywożony z Łodzi. Za sprzęt ten trzeba 

było płacić, u nas będzie to nieodpłatnie.  

 

Radny Adam Bączyk zapytał, gdzie znajduje się siedziba Powiatowej Rady Seniora, gdzie 

można wyrobić Kartę Seniora i jakie jest kryterium wiekowe uzyskania takiej Karty.   

 

Wiceprzewodniczący Rady, jako Przewodniczący Powiatowej Rady Seniora, poinformował, 

że są w końcowej fazie realizacji i podpisania porozumienia ze Stowarzyszeniem Manko 

odnośnie Karty Seniora, a wiek będzie 60+. Wiele osób na terenie powiatu zgłasza chęć 

włączenia się do tej inicjatywy.  

 

Radny Władysław Sobolewski zgłosił wniosek o przerwę w dzisiejszych obradach                                   

i wznowienie ich w innym terminie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady oznajmił, że został zgłoszony wniosek, to dopuszczalna kwestia 

statutowa, musi zarządzić tylko głosowanie. 

 

Radny Michał Pieruń zapytał o uzasadnienie wniosku.  

 

Wiceprzewodniczący Rady oznajmił, że zgłoszona została przerwa nie ma potrzeby 

uzasadniania, rada decyduje o przerwie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o przerwę w dzisiejszych 

obradach i wznowienie ich w innym terminie. 

Za przyjęciem głosowało  14 radnych. 

Przeciw głosowało     9 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. Wydruk z głosowania nr 11 stanowi załącznik 

nr 24 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił, że wznowienie obrad XLVI sesji nastąpi 4 czerwca br.                  

o godz. 1400.   

 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz. 1230.  
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Radni nieobecni na sesji: 

1) Iwona Dąbek, 

2) Maria Sobczak-Kaleta, 

3) Ilona Zinser. 

 

Radni: 

1) Michał Pilarski - nieobecny na sali obrad w momencie głosowania wniosku przed 

przerwaniem obrad, 

2) Henryk Rzepecki – opuścił obrady przed ich przerwaniem. 

 

Wiceprzewodniczący Rady wznowił obrady XLVI sesji 4 czerwca 2018 r. o godz. 1406.  

 

Starosta wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r.                  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego                  

na lata 2018 – 2028; 

2) zmiany uchwały Nr XLVI/480/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 25 kwietnia                     

2014 r. w sprawie podziału Powiatu Zgierskiego na okręgi wyborcze, ich numerów, granic 

oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

 

Radny Michał Pilarski wnioskował o:  

1) wprowadzenie w najbliższym punkcie porządku obrad punktu „Informacja Starosty 

Zgierskiego na temat pożaru na składowisku w Zgierzu.”; 

2) ponowne wprowadzenie do porządku obrad jako kolejny punkt po ww. informacji punktu 

„Interpelacje i wnioski radnych oraz wnioski osób niebędących radnymi.”  

 

Radny Witold Kosmowski zastanawiał się, czy jest zasadne procedowanie skargi na Starostę 

Zgierskiego, ponieważ z materiałów wynika, że skarga wpłynęła 20 kwietnia, więc jest już po 

terminie i podjęcie uchwały jest już zbędne, bo nie dotrzymaliśmy terminu 30 dniowego.                 

Ona się chyba z automatu stałą zasadną.   

 

Wiceprzewodniczący Rady oznajmił, iż nie widzi powodów prawnych, żeby nie procedować 

tej skargi. Następnie przypomniał, że na poprzedniej sesji apelował, aby wnioski były 

składane na piśmie, co na pewno ułatwiłoby procedowanie.   

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2018 – 2028. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 12 stanowi załącznik nr 25  do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/480/14 Rady Powiatu Zgierskiego                   

z dnia 25 kwietnia 2014 r. w sprawie podziału Powiatu Zgierskiego na okręgi wyborcze,                             

ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 13 stanowi załącznik nr 26  do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu 

Informacja Starosty Zgierskiego na temat pożaru na składowisku w Zgierzu. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad punkt. Wydruk                             

z głosowania nr 14 stanowi załącznik nr 27  do protokołu.  

Wiceprzewodniczący Rady przekazał, że ten punkt będzie omawiany przed punktem 16 

Informacja Przewodniczącego Rady(…) . 

 

Radny Michał Pilarski zwrócił uwagę, że wskazał, w którym punkcie porządku obrad ma 

zostać wprowadzony ten punkt.  

 

Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że praktyka, która jest w Radzie wskazuje na to,                                

że punkt wprowadzony jest punktem, który będzie po omawianiu punktów merytorycznych, 

czyli wprowadza to po podjęciu wszystkich uchwał, a przed Informacją Przewodniczącego 

Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady Powiatu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu 

Interpelacje i wnioski radnych oraz wnioski osób niebędących radnymi. 

Za przyjęciem głosowało  13 radnych. 

Przeciw głosowało  12 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada nie wprowadziła do porządku obrad punktu. Wydruk                             

z głosowania nr 15 stanowi załącznik nr 28  do protokołu.  

 

Ad. 12a) 

Sprawozdanie finansowe Powiatu Zgierskiego za rok 2017 wraz z opinią biegłego rewidenta                

z badania sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017 stanowi załącznik                  

nr 29 do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła sprawozdanie.  

 

Ad. 12b) 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017 stanowi załącznik nr 30 

do protokołu. 

 

Wyjaśnienia do sprawozdania z przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 

2017 uwzględniające uwagi wniesione przez Regionalną Izbę Obrachunkową stanowią 

załącznik nr 31 do protokołu.   

 

Skarbnik przedstawiła sprawozdanie.  

 

Ad. 12c) 

Uchwała Nr I/51/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia                  

20 kwietnia 2018 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu Zgierskiego                       

z wykonania budżetu za 2017 rok stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 

Skarbnik odczytała uchwałę.  
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Ad. 12d) 

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego o wykonaniu budżetu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2017 stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Uchwała Nr 31/4/18 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 14 maja 2018 r.                

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2017 

stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rafał Mamiński przedstawił ww. dokumenty.  

 

Ad. 12e) 

Uchwała Nr I/79/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia                  

17 maja 2018 roku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego                

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za 2017 rok stanowi załącznik                    

nr 35 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej odczytał uchwałę.  

 

Ad. 12f) 

Przewodnicząca Komisji do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu Lidia Elert przekazała,                     

iż Komisja uznała, że będzie głosować tu na sesji.  

 

Przewodnicząca Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej Maria Sobczak-Kaleta 

przedstawiła pozytywne opinie do sprawozdań: 

− finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017, 

− z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej 

Włodzimierz Pietruszewski przedstawił pozytywne opinie do sprawozdań: 

− finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017, 

− z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Łukasz Wesołowski 

przedstawił pozytywne opinie do sprawozdań: 

− finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017, 

− z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Krzysztof Jurek przekazał,                  

że Komisja będzie głosowała na sali za udzieleniem absolutorium. Każdy członek Komisji 

będzie indywidualnie podejmował decyzję.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetowo-Finansowej Antczak przedstawił negatywne opinie 

do sprawozdań: 

− finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017, 

− z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017. 

 

Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej Tomasz Jędrzejczak przedstawił pozytywne 

opinie do sprawozdań: 

− finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017, 

− z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017. 
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Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Michał Pilarski 

poinformował, że Komisja  (stosunkiem głosów 1 za, 1 przeciw, 3 wstrzymujących się) nie 

wydała opinii do sprawozdań: 

− finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2017, 

− z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017. 

 

Ad. 12g) 

Radny Witold Kosmowski powiedział, że na licznych pracach komisji dopytywaliśmy się                    

i zawsze dostajemy inne dane od Starosty niż to jest przedstawiane w sprawozdaniach.                    

W jednej z interpelacji radnego Krzysztofa Łebedowskiego Starosta przekazał, że naliczona 

jest kara 433 000 zł z małymi dodatkami, czego nie znajduje w sprawozdaniu. Czy ona była 

naliczona, czy nie była naliczona. Jeżeli była naliczona, dlaczego nie zostało 

wyegzekwowane i dlaczego to nie znalazło się w żadnym zapisie z wykonania budżetu za 

2017 rok. Radny analizował sobie różne postępowania, które powiat prowadził przetargowe. 

Był ogłoszony przetarg w 2017 rok na budowę hali w Aleksandrowie Łódzkim w systemie 

Zaprojektuj-Wybuduj. Starosta na jednej z komisji powiedział, że przetarg został 

rozstrzygnięty, natomiast wykonawca później odmówił podpisania umowy. Art. 46 ust. 5 

Prawa zamówień publicznych mówi jasno, że jeżeli z winy wykonawcy nie zawarto umowy, 

wadium jest dochodem zamawiającego. Nigdzie radny nie znalazł tego wadium. Wydaje mu 

się, że wynosiło ono 5% od  kwoty chyba 7 200 000 zł, czyli ok. 355 000 zł. Rozumie,                       

że wadium zostało zwrócone wykonawcy. Dlaczego  zostało zwrócone, bo art. 46 ust. 4a 

określa, kiedy można zwrócić to wadium i jasno mówi, że wykonawca nie zawarł umowy                  

z winy zamawiającego. Rozumie, że tutaj jednak była wina zamawiającego nie zawarcia 

umowy. Prosi o wyjaśnienie. Wtedy nie naliczyliśmy kar, teraz oddaliśmy wadium, które 

powinno być naszym dochodem. Już znany jest fakt nienaliczenia kar za DPS  w Ozorkowie, 

gdzie wykonawca 70 dni po terminie umownym zakończył. Radny oczywiście dostawał 

odpowiedzi, że były usterki, natomiast § 8 pkt 7 umowy brzmi jasno koszt usunięcia  usterek 

lub wad jakościowych ponosi wykonawca,  a okres ich usuwania nie przedłuża umownego 

terminu zakończenia robót. Więc tam straciliśmy ok. 1 000 000 zł. Na ul. Gałczyńskiego                        

i Parzęczewską w Zgierzu wykonaliśmy dokumentację, zapłaciliśmy duże pieniądze i okazało 

się że dokumentacja była niezgodna z przepisami prawa, co potwierdził Urząd Wojewódzki 

odrzucając nasz wniosek. Wydaliśmy kolejne pieniądze. Dzisiaj miało być otwarcie przetargu 

- mamy wykonawcę? Czy ta inwestycja będzie realizowana, czy nie. I niestety takie sławne 

Centrum Kultury, które też było opracowywane, opowiadane różne teorie że powstanie,                     

a okazało się, że też nie złożyliśmy pozytywnego w trybie bez konkursowym wniosku.                      

W ocenie radnego złożony wniosek 28 maja też ma uchybienia formalne i grozi nam,                            

że znowu nie dostaniemy pieniędzy. To są tylko  cztery czy pięć przykładów, które mówią za 

tym że  radny nie może ani przyjąć tego sprawozdania, ani tym bardziej głosować za 

absolutorium dla tego Zarządu.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski podkreślił, iż w jego ocenie wykonanie budżetu przez Zarząd 

Powiatu Zgierskiego jest negatywne. Udzielenie absolutorium też powinno być negatywne. 

Wiele inwestycji, które miały być zrealizowane zostało niewykonanych. Podpisywane były 

umowy na drogę w Rosanowie, mimo że jeszcze nie było odpowiednich zgód na to, żebyśmy 

mogli taką inwestycję zrobić. Mija pół roku i przez ten czas Starosta nie potrafił przekazać 

placu budowy wykonawcy. Teraz radny słyszy, że już podobno przekazał. Inwestycja, która 

miała być wykonana w zeszłym roku przeszła na ten rok, a czy będzie wykonana zobaczymy. 

Kolejna rzecz, budowa drogi Różyce Żmijowe-Trojany, o której było tutaj bardzo głośno na 

wielu posiedzeniach. Starosta twierdził, że ta inwestycja była zrobiona źle i powiat nie zapłaci 

za tę inwestycję.  Dzisiaj radny ma takie informacje, że firma która wykonywała tą inwestycję 

wystawiła bądź wystawi fakturę na 410 000 zł (informacja z dzisiejszego posiedzenia Komisji 

Budżetowo-Finansowej). Starosta zawsze mówił, że Powiat Zgierski złotówki nie zapłaci,                 

a okazuje się że 410 000 zł musimy zapłacić za fakturę firmie wykonującej tę drogę. Poza tym 
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Starosta twierdził, że ta inwestycja będzie bardzo tania i że dba o finanse budżetowe. 

Zdaniem radnego Starosta nie dba dobrze o finanse budżetu, ponieważ w zeszłym roku na tę 

inwestycję, która nie została zrealizowana, przeznaczone było 2 300 000 zł. Starosta 

przekazywał tutaj, że 300 000 zł zażądała sobie firma za dodatkowe wykonanie odwodnienia, 

które nie zostało uwzględnione w projekcie. To by raptem kosztowało 2 600 000 zł                               

i inwestycja byłaby ukończona. Okazuje się, że dzisiaj głosujemy nad absolutorium i ta 

inwestycja, która mogła być zrobiona za 2 600 000 zł, będzie kosztowała prawie 4 000 000 zł. 

W budżecie w tym roku, nad uchwałami, które teraz będziemy głosowali, chce Starosta 

zabezpieczyć 3 200 000 zł środków na inwestycję drogi Różyce Żmijowe-Trojany.  Do tego 

trzeba doliczyć 410 000 zł, które musimy zapłacić firmie Larkbud. Chociaż i tak to,                         

co wykonała ta firma trzeba będzie zerwać i od nowa położyć wszystkie nawierzchnie i to jest 

kolejna kwota. Czyli mamy już ponad 3 600 000 zł.  Zapłaciliśmy za jakieś ekspertyzy prawie 

28 000 zł i zapłaciliśmy firmie zewnętrznej, którą wprowadził Starosta na teren budowy, a nie 

powinien był tego zrobić, ponieważ nie doszło do przekazania terenu budowy 130 000 zł                   

za odwodnienie. Także inwestycję, którą moglibyśmy mieć zrobioną i zaplanowaliśmy ją                      

w budżecie w 2017 roku, za  2 600 000 zł, Zarząd nie doprowadził do wykonania tej 

inwestycji, a dzisiaj będziemy musieli za nią zapłacić prawie 4 000 000 zł. Gdzie tutaj jest 

gospodarność, radny nie doszukuje się jej. Następna rzecz, to nieegzekwowanie kar 

umownych. Ile pieniędzy powiat traci przez to, że mamy podpisane umowy, wykonawcy nie 

realizują inwestycji w terminie. W przypadku termomodernizacji DPS w Ozorkowie, zgodnie 

z zapisem umowy powinien powiat naliczyć kary umowne w wysokości 980 000 zł.                         

Nie zostały one naliczone, a powiat za te pieniądze mógłby zrobić dodatkowe inwestycje np. 

takie niezaplanowane. Niestety Zarząd lekką ręką rezygnuje z kar. Nie wie dlaczego, ale tak 

to jest. Kolejna rzecz, to jest nieegzekwowanie tego co już zostało wykonane. Inwestycje 

wykonane na drogach powiatowych często są jedną wielką fuszerką. Droga Leśmierz-

Parzyce, radni zgłaszali w 2017 roku, że woda ją zalewa, miała być zgłoszona w ramach 

gwarancji reklamacja, do dzisiejszego dnia nie zostało to zrobione.  Dużo inwestycji 

znoszonych było z planu inwestycyjnego, m. in. w Ozorkowie inwestycje, które powinny być 

zrealizowane. I te działania łącznie prowadzą do jednego, Zarząd nie zasługuje dzisiaj, żeby 

radny głosował za absolutorium dla Zarządu i prosił innych radnych, aby wzięli to pod 

uwagę, w tym radnych ze Zgierza, gdzie Centrum Kultury miało być zrobione, były piękne 

projekty już we wcześniejszych latach, nie zostanie zrobione. 

 

Radny Michał Pilarski w kwestii formalnej podniósł, że skoro wymagane jest przedstawienie 

opinii komisji stałych Rady Powiatu Zgierskiego, to ma dużą wątpliwość, czy jesteśmy                       

w stanie w tej chwili procedować bez przedstawienia opinii komisji stałych, ponieważ z tego 

co zrozumiał z wypowiedzi przewodniczących niektóre komisje w ogóle tego nie 

procedowały, albo nie było to poddane pod głosowanie, czyli komisje nie podjęły tychże 

opinii. Następnie powiedział, że od początku tej kadencji prosimy o to, my radni zgierscy, 

żeby coś zrobić z niebezpiecznym skrzyżowaniem Parzęczewska-Gałczyńskiego,                             

ze światłami, z  tymi wysepkami. Tam dochodzi do wypadków i za chwilę dojdzie do bardzo 

tragicznych wypadków pewnie.  To jest po raz kolejny niewykonywane. I to w tym budżecie 

też po raz kolejny spadało, było przesuwane. Przez tyle czasu i tyle pieniędzy, ile my 

wydaliśmy na projekty Centrum Kultury, to już można było zakończyć właśnie w tym roku 

spokojnie remont dachu tej placówki. To są tylko dwa takie sztandarowe przykłady 

nieudolności, niechęci czy po prostu robienia wszystkiego, żeby odsunąć robienie 

czegokolwiek w Zgierzu, żeby pieniądze znalazły się może na inne gminy. Radny zaapelował 

do wszystkich radnych ze Zgierza „pokażmy wreszcie  żółtą kartkę temu Staroście, pokażmy 

żółtą kartkę Zarządowi, który dla naszego miasta nie jest w stanie zrobić tego, co jest tak 

naprawdę najbardziej potrzebne. Bo zamiast robić remont siedziby Starostwa, zamiast robić 

remont Powiatowego Urzędu Pracy, które nie były w takim opłakanym stanie, można było 

wyremontować dzieciom w MDK dach. Nawet robiąc te remonty, jeżeli polityka byłaby 

racjonalna, można było ten dach wyremontować. Dlatego, proszę  państwa radnych ze 

Zgierza, pokażmy żółtą kartkę, to naprawdę  nie skutkuje niczym.” 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji tytułem sprostowania 

przekazał, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdania w zakresie 

swojej pracy. Natomiast udzielenie absolutorium będzie głosowane według indywidualnej 

oceny.  

 

Przewodnicząca Komisji do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu również dokonała 

sprostowania, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdania w zakresie 

swojej działalności. Natomiast głosowanie nad absolutorium członkowie Komisji będą 

głosować według własnej oceny. 

 

Radna Bożena Palmowska odnosząc się do wypowiedzi radnego Krzysztofa Łebedowskiego 

podała, że ul. Długa w Rosanowie jest zrobiona. Osobiście nią jechała i zdjęcia na Facebooku 

puszczała. Bardzo ładnie porządnie jest zrobiona, a radny tu ogłasza, że nie jest zrobiona.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski zwrócił uwagę, iż nie mówił, że ul. Długa w Rosanowie nie 

została zrobiona, tylko że była zaplanowana do zrobienia w 2017 roku, umowa była 

podpisana w 2017 roku i przez pół roku Starosta nie przekazał terenu budowy.   

 

Radny Tomasz Jędrzejczak oznajmił, że Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość będzie 

głosował przeciwko udzieleniu absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego. Mają wiele 

uwag, wiele zastrzeżeń.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski powiedział, że zapoznał się rzetelnie ze sprawozdaniami. 

Mając na uwadze fachowość i odpowiedzialność osób i instytucji, które opiniowały te 

dokumenty, szczególnie RIO, która na terenie województwa łódzkiego jest niezwykle 

skrupulatna i dyscyplinująca, może powiedzieć że nie był to łatwy rok dla Zarządu. W jego 

ocenie ten budżet i sprawozdanie finansowe zostały wykonane w sposób prawidłowy.  

 

Radny Michał Pilarski chciałby wiedzieć, czy pozostałe komisje, których przewodniczący 

przekazali, że  nie wydały opinii też będą dokonywały sprostowań, czy pozostajemy                       

w kwestii, że nie wydały tych opinii, nie były one przedmiotem głosowania na tych 

komisjach. Następnie w imieniu Klubu Radnych PiS zaznaczył, że u nich wszyscy czytali 

budżet nie tylko jedna osoba.  

 

Radny Witold Kosmowski przyznał, iż też wysoko ocenia RIO, zobaczymy czy nasze opinie 

się pokryją po kontroli, jaka jest prowadzona w Starostwie. Po czym zwrócił uwagę, iż nie 

uzyskał odpowiedzi na zadane pytania dotyczące sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej tytułem sprostowania podała, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowały przedmiotowe sprawozdania w zakresie dotyczącym 

Komisji, natomiast nad absolutorium radni  zagłosują według własnej oceny.  

 

Starosta odniósł się do wykonania budżetu za poprzedni rok. W roku 2017, skrytykowanym 

przez radnych w sposób totalny, wydaliśmy ponad 16 mln zł na inwestycje, w tym prawie                  

9,5 mln zł na drogi. Oczywiście, że był zaciągnięty kredyt w wysokości 4 mln zł, ale poprzez 

gospodarkę oszczędną, którą prowadziliśmy, nie wykorzystaliśmy całej tej kwoty. 

Nawiązując do zapytań radnego Witolda Kosmowskiego, to jeżeli chodzi o drogę                          

w Trojanach, to nic nie zapłacimy, ponieważ firma wystawiła nam fakturę na 410 tys. zł 

natomiast kara umowna za odstąpienie od umowy opiewa na 433 tys. zł. Kompensujemy te 

faktury i praktycznie te ponad 20 tys. zł jesteśmy na plusie. Jeszcze raz powtórzył, że na tę 

chwilę nie ma i nie będzie  żadnej zapłaty. Oczywiście zdajemy sobie sprawę, że firma może 

iść do sądu i rozstrzygnięcia sądu mogą być inne. Jeżeli chodzi o wadium na halę                                   

w Aleksandrowie Łódzkim, to po pierwszym przetargu wykonawca nie przedłożył terminu 
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związania z ofertą, czyli praktycznie odstąpił od wykonawstwa. Nasze zamówienia publiczne 

nie znalazły podstawy prawnej do zatrzymania wadium. Odbył się drugi przetarg,                              

już skuteczny, firma jest wybrana i tutaj problemów nie ma. Skrzyżowanie Gałczyńskiego -

Parzęczewska w Zgierzu, owszem mieliśmy takie zamiary, że złożymy tą inwestycję do 

programu przebudowy dróg lokalnych. Niestety projekt, który był zrobiony nie bardzo 

trzymał się rozporządzenia o drogach publicznych. Jest to droga, która była budowana kiedyś, 

kiedyś i w tej chwili bez gruntownej przebudowy nie ma możliwości dostosowania jej 

parametrów do tego rozporządzenia. I stąd też ten projekt niestety upadł nam pod względem 

formalnym przy ocenie formalnej. Zrobiony został projekt dostosowawczy, za który też nie 

zapłacimy, ponieważ jego wykonawca przekroczył termin wykonania zgodny z umową                          

i praktycznie zapłatę, jaką miał otrzymać, „zjadły” kary umowne. Co do Centrum Kultury 

Powiatu Zgierskiego, to zastanawiał się skąd radny wie, że drugi wniosek, który był złożony 

28 maja, już ma błędy formalne. Ten drugi wniosek został rozszerzony do pierwszego. 

Pierwszy wniosek opiewał na kwotę 5,5 mln zł, drugi wniosek jest rozszerzony na 6,5 mln zł. 

A więc wychodzimy zwiększając wkład własny, po to żeby uzyskać punktację, 

wprowadzamy nowe elementy, które pozwolą na uzyskanie wyższej punktacji. Myśli, że ten 

wniosek będzie pozytywnie oceniony i nie będzie tutaj jakiegoś problemu. Jesteśmy przed 

szansą wybudowania w Zgierzu, zmodernizowania budynku naprawdę nowoczesnego, który 

będzie spełniał różnorakie funkcje. Powiat Zgierski 160 tysięczny, nie ma sali konferencyjnej, 

gdzie by można z prawdziwego zdarzenia konferencje organizować. A taki obiekt będzie 

służył i na następne lata, przede wszystkim  młodzieży, ale również i dla Rady Powiatu 

Zgierskiego. Myśli, że ten obiekt będzie budowany w przyszłym roku – takie ma marzenia. 

Radny Krzysztof Łebedowski mówił, że na drogach praktycznie nic nie zrobiono, czy nie 

zrobiono wiele. Zaplanowane były 24 inwestycje, z czego wykonane 22. Niech radni sami 

ocenią, czy to jest mało, czy to jest dużo. Owszem były zawirowania, między innymi                            

z Rosanowem, ale one były z tego względu,  że pas drogowy, którym tam dysponujemy, jest 

naprawdę kłopotliwy. Od razu po pomiarach pokazały nam się tutaj zastrzeżenia, żeby nie 

wycinać kasztanowców, które są na tym terenie hodowane i pielęgnowane przez tą 

społeczność, żeby nie wchodzić w ogrodzenia, które są w pasie drogowym.  Stąd też zaszła 

taka obawa, że z tą drogą po prostu się nie zmieścimy. Droga klasy E musi mieć 5,5 m 

szerokości. Przy pierwszym podejściu, gdy naczelnik robił pomiary wychodziło na to,                      

że szerokość tej drogi, którą możemy wykonać będzie 5 do 5,10, 5,20 tylko w niektórych 

fragmentach będzie to 5,5 metra. W związku z tym wystąpilismy do ministra o odstępstwo, 

żeby pozwolono nam na zmniejszenie szerokości tej drogi. Nie jest to żadna droga 

przelotowa, tylko typowa droga biegnąca przez tą miejscowość. Pewnie byśmy dostali to 

odstępstwo, ale minister zażądał pełnej dokumentacji. A więc trzeba by było ponieść koszty, 

trzeba by było zrobić projekt. W związku z tym po następnych już pomiarach w sposób 

bardzo taki precyzyjny, w jakiś tam sposób, udało się tę drogę wcisnąć w ten sposób, że jest 

w tej chwili to 5,5 m wygospodarowane. Dlatego też głównie były te zawirowania czasowe. 

Poza tym na początku roku wprowadzono gospodarstwo Polskie Wody, które muszą 

zaopiniować decyzję środowiskową. Taką opinię Polskich Wód dostaliśmy w końcu marca 

albo na początku kwietnia. Spowodowało to niestety, ale przedłużenie decyzji środowiskowej 

i stąd też wydłużenie tego czasu gromadzenia dokumentacji. W tej chwili trwają tam prace 

wykończeniowe. Praktycznie na całej długości, razem z poboczem, ta droga jest już 

wykonana. Najwięcej kłopotów przyniosła inwestycja przebudowa drogi Różyce Żmijowe-

Trojany. Przy czym, to nie jest tak, jak radny Łebedowski tutaj naopowiadał. Firma nie 

zeszła, dlatego że zrobiliśmy tam odwodnienie. Tylko dlatego że jak został zbadany przekrój 

położonych nawierzchni, to się okazało, że to jest zupełnie nie nadające się do odbioru. 

Wtedy dopiero prezes tej firmy najpierw obiecał program naprawczy, do którego niestety nie 

przystąpił i zszedł z budowy z tego względu, że po ekspertyzie, która była wykonana, okazało 

się że albo materiał jest nie taki, albo miąższości nie takie, albo zapomniano o którejś tam 

warstwie, albo coś tam. Była nadzieja, że tę podbudowę, którą ta firma położyła, da się 

wykorzystać do dokończenia tej inwestycji. Okazuje się że niestety nie, jest to do rozbiórki. 

W związku z czym jest ta kwota kosztorysowa 3 200 000 zł, ale to nam podrożyło tą 



22 
 

inwestycję poprzez to, że to trzeba rozebrać. Jaki będzie rzeczywisty koszt budowy pokaże 

przetarg, który ogłosimy zaraz po dzisiejszej sesji po podjęciu uchwały. Jeżeli chodzi o kary 

umowne co do DPS w Ozorkowie, to Starosta też by chciał oszczędzać i też by chciał jak 

najmniej płacić, bo można wtedy zrobić więcej. Przy tej inwestycji mieliśmy sytuację taką,       

że po odsłonięciu fundamentu okazało się, że budynek stoi na ułożonych kamieniach i trzeba 

wylać fundamenty od początku. Firma o tym nie wiedziała, projektant o tym nie wiedział, 

były to roboty dodatkowe i stąd też było przedłużenie okresu wykonania tejże inwestycji                    

i nienaliczania kar z tegoż powodu. Firma zrobiła i tak dużo ponad to, żeby ta inwestycja była 

zrobiona prawidłowo. Natomiast odnośnie odwodnienia drogi Leśmierz-Parzyce,                             

to wykonanie rowu nie jest problemem, problem polega na własności gruntu. W tej chwili 

procedujemy pozyskanie gruntów od Ceramiki Tubądzin, ponieważ to ona jest właścicielem 

gruntów przylegających do tej drogi. Mamy już ofertę na wykupienie. Chcieliśmy, żeby 

Ceramika Tubądzin użyczyła nam grunt, żeby zrobić ten rów, jednak Zarząd tej spółki stoi na 

stanowisku, że sprzeda nam ten grunt oczywiście po jakiś tam preferencyjnych cenach.                      

Na cudzy teren wejść nie możemy, bo wiadomo z czym to się wiąże.   

 

Radny Michał Pieruń nawiązał do wypowiedzi Starosty, że wykonawca drogi w Trojanach 

chce żebyśmy mu zapłacili 410 tys. zł, kary umowne będą większe i jeszcze per saldo 

zarobimy na tym trochę ponad 20 tys. zł, czyli nie zapłacimy. Albo zapłacimy, albo nie 

zapłacimy, to jest taka niekonsekwencja. Niekonsekwencja taka pojawia się wielokrotnie. 

Starosta powiedział o inwestycji skrzyżowanie ulic Gałczyńskiego z Parzęczewską, że projekt 

nie do końca trzymał się przepisów. On po prostu był schrzaniony i zapłaciliśmy po raz drugi 

za niego. Po za tym w czerwcu czy maju średnio będzie znaleźć wykonawcę. Radny przez                  

3 lata pytał o chodnik i pobocze ewentualne przy ul. Wiosny Ludów i zawsze przez ten czas 

okazywało się, że to jest niemożliwe do wykonania, bo trzeba by było działki dzielić,                        

od miasta odkupować. Po czym, chyba w Bratoszewicach, została użyczona działka i można 

było spokojnie tam zrealizować inwestycję. W odpowiedzi na złożoną ostatnio interpelację 

okazuje się, że teraz  to jest możliwe. Cóż takiego się stało od tych 3 lat, że wtedy to nie było 

możliwe, a teraz jest możliwe.  Członek Zarządu Wojciech Budziarski powiedział, że to pod 

swoje skrzydła weźmie. Radny nie wie, czy zdążymy jeszcze w tym roku, chyba już                         

na pewno nie. Tu nie chodzi o to, żeby Zarządowi dokuczyć, to są raczej wskazywania,                    

co można by było, jakie zagrożenia są, co można poprawić. Stara się merytorycznie 

rozwiązywać te problemy i taką niemoc odczuwa, że dla Zarządu to jest takie łatwe 

wytłumaczenie, a bo tam coś się wydarzyło. Radny nie będzie głosował za udzieleniem 

absolutorium.     

 

Starosta wnioskował o przerwę.  

 

Radny Witold Kosmowski zauważył, że odnośnie drogi w Trojanach zadał konkretne pytanie, 

czy to co Starosta dał radnym w listopadzie, że jest kara naliczona znajduje się w którymś 

sprawozdaniu i w jakiej pozycji. Natomiast co do DPS to mamy odmienne zdanie, ale inne 

służby to będą wyjaśniały.  A odnośnie Centrum Kultury w Zgierzu, to ma takie przeczucie. 

Ma nadzieję, że się myli, chociaż wątpi. I ma nadzieję, że jak przyjdą poprawki, to Starosta 

udostępni mu, czy były braki formalne w tym wniosku.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski powiedział, że Starosta pięknie opowiada swoją historyjkę już 

od dawien dawna, że firma zrobiła to wszystko źle, że trzeba będzie rozebrać tę podbudowę 

na drodze Różyce Żmijowe–Trojany. A radny przeglądał dziennik budowy i tam są wszystkie 

wpisy inspektora budowy pozytywne i my płacimy za to 410 tys. zł. Skoro wszystko było źle, 

to my nie powinniśmy płacić firmie tej faktury, tylko powinniśmy naliczyć same kary 

umowne i te 410 tys. zł by zostało w budżecie. Natomiast odnośnie DPS w Ozorkowie, to czy 

jak Zarząd przenosił tę inwestycję na 2018 rok, to miał kontrasygnatę skarbnika. W aneksach 

umów nigdzie radny nie doszukał się, był aneks do punktu, który mówi: Koszty usunięcia 

usterek lub wad jakościowych ponosi wykonawca, a okres ich usuwania nie przedłuża 
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umownego terminu zakończenia robót. Skoro była potrzeba i aneksowaliście, to tak trzeba 

było aneksować umowę, żeby takich zapisów nie było. Dzisiaj Starosta mówi, że nie wie,       

wie tylko na dzień dzisiejszy. Radny nie wierzy w to, że firmy, które będą miały roszczenia 

nie pójdą do sądu i w przyszłości Powiat Zgierski, za te rzeczy, które nie zostały dopilnowane 

przez Zarząd, zapłaci.     

 

Radny Michał Pilarski zwrócił uwagę na to co powiedział Starosta, że zapłaciliśmy                          

za projekt, który nie spełniał wymogów prawa, jeżeli chodzi o skrzyżowanie Gałczyńskiego                  

z Parzęczewską. Później płacimy za poprawienie tego projektu. Całe szczęście, że się 

projektant spóźnił z wykonaniem tego projektu, to mu nie zapłacimy. A dodatkowo jeszcze                       

o tej drodze, o której mówił radny Krzysztof Łebedowski, Starosta powiedział, że ktoś 

zapomniał o jakiejś warstwie na tej drodze. Radny pytał, dlaczego my płacimy za nadzór 

inwestorski ze strony Starostwa, gdzie są ludzie za to odpowiedzialni. Wydaliśmy na to 

pieniądze, inspektor nadzoru wpisuje w dzienniku budowy, że wszystko jest okej, a Starosta 

teraz mówi, że tam warstwy zabrakło. „No to, jak my mamy głosować za tym sprawozdaniem 

z budżetu, jak wy tak to robicie.”  

 

Starosta oznajmił, że rozumie troskę radnych, jest to oczywiste, ale naprawdę wytłumaczenie 

jest proste. Radny mówił, że oglądał dziennik budowy i niektóre roboty, np. kabel był do 

przełożenia, inspektor nadzoru zaakceptował. I to co jest zaakceptowane Zarząd uznał i to jest 

właśnie to 410 tys. zł. Nie można powiedzieć, że nic nie zostało zrobione. Zostało zrobione                

i gdybyśmy nie uznali w ogóle tych robót, to firma na pewno w sądzie by wygrała.                          

My uznajemy, że firma za 410 tys. zł  zrobiła, kompensujemy to karą umowną 433 tys. zł                     

i praktycznie nie zapłacimy na tę chwilę.       

 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz. 1537. 

Wiceprzewodniczący Rady wznowiła obrady o godz. 1601. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego                 

za rok 2017 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2017 

stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  15 radnych. 

Przeciw głosowało     6 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    5 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/509/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 4 czerwca 2018 r. w sprawie sprawozdania finansowego Powiatu 

Zgierskiego za rok 2017 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego 

za rok 2017 stanowi załącznik nr 37 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 16 stanowi 

załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Zgierskiego za rok 2017 

stanowi załącznik nr 39 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  15 radnych. 

Przeciw głosowało     9 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

 

 



24 
 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/510/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 4 czerwca 2018 r. w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2017 stanowi załącznik nr 40 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 17 

stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Starosta podziękował za udzielenie absolutorium.  

 

15a)  

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego stanowi załącznik                    

nr 42 do protokołu. 
 

Wiceprzewodniczący Rady przekazał, że skargą zajmowały się Komisje: 

− Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

− Statutowo-Prawna 

i obydwie Komisje wnioskowały o uznanie skargi za niezasadną.  
 

Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej przekazał, że Komisja zajmowała się skargą                         

i nie miała wątpliwości co do tego, że skarga jest niezasadna. Skarżąca podnosiła, że nie 

uzyskiwała odpowiedzi, Wydział Drogownictwa w określonym terminie odpowiedzi udzielał, 

a to że skarżąca nie była zadowolona z tych odpowiedzi, to już jest inna kwestia. Komisja nie 

znalazła takich argumentów, które by pozwalały, aby tę skargę uznać za zasadną. Osobiście 

głosował za tym, żeby skargę uznać za niezasadną. Mamy faktyczne przekroczenie terminu, 

nikt nie przewidział że będzie sesja przerwana i stąd dzisiaj jest ta sytuacja dosyć bardzo 

dyskusyjna.  
 

Radny Witold Kosmowski podtrzymał swoje stanowisko. Skarga wpłynęła 20 kwietnia,                  

więc już  pod obrady 25 maja ona już była po terminie nam przedstawiona. My powinniśmy                     

do 20 maja zgodnie z treścią tej skargi podjąć decyzję w trybie 30 dniowym. Radny ma 

obawy o naruszenie prawa i  nie będzie brał udziału w głosowaniu.  

 

Radca Prawny Aleksander Tokarz oznajmił, że skarga jest złożona i nawet jeżeli ona jest po 

terminie tutaj rozpatrywana, to nie zmienia to faktu, że należy ją rozpatrzyć. Czy to będzie                    

w sposób pozytywny, czy negatywny to zależy od radnych. Także jest obowiązek do 

rozpatrzenia skargi, a sam upływ terminu nie zmienia tego faktu, że musi być to 

merytorycznie rozpatrzone.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski wyraził obawy, że skoro nie mogliśmy zachować terminu,                  

to trzeba było przedłużyć ten termin. Niestety nie przedłużyliśmy tego terminu jako Rada, 

przerwana była sesja poprzednio i zdaniem radnego powinniśmy zachowywać jakieś normy. 

Nie kwestionuje, że nie trzeba procedować tej uchwały, należy to uczynić. Ma obawy                        

i wstrzyma się od głosowania, ponieważ powinniśmy zadbać o to (Zarząd i odpowiednie 

służby), że powinien być przedłużony termin.         

 

Radny Michał Pilarski powiedział, że też ma wątpliwości, że teraz ta skarga jest już po 

terminie. Czy w związku z tym, że został przekroczony termin na odpowiedź na skargę,                   

ta skarga nie stała się z mocy prawa skargą, którą Rada, w związku z nierozpatrzeniem                           

w terminie, uznała skargę za zasadną. W związku z przekroczeniem terminu też nie zamierza 

brać udziału w głosowaniu nad tą uchwałą.  

 

Radca Prawny przekazał, że nie znajduje przepisu Kodeksu postępowania administracyjnego, 

który by wskazywał, że w przypadku przekroczenia terminu na rozpatrzenie skargi uznajemy 

ją za zasadną. Taki wniosek byłby zbyt daleko idący. To Rada po rozpatrzeniu 

merytorycznym decyduje o jej zasadności bądź niezasadności. To do Rady kompetencji 

pozostaje ta kwestia.  
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Starosta przypomniał, że termin na rozpatrzenie skargi był przedłużony do 30 maja i w tym 

terminie ona miała być rozpatrzona. Na sesji 25 maja wnioskował o przesunięcie punktu 

dotyczącego rozpatrzenia skargi do procedowania przed absolutorium. Niestety Rada nie 

wyraziła zgody na taką zmianę porządku obrad.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały uznający w § 1 skargę                     

za niezasadną. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/511/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 4 czerwca 2018 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego 

stanowi załącznik nr 43  do protokołu. Wydruk z głosowania nr 18 stanowi załącznik nr 44      

do protokołu. 

 

Starosta oznajmił, że wyłączył się z głosowania.  

                      

Ad. 15b) 

Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

− Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/512/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 4 czerwca 2018 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli stanowi załącznik nr 46 do protokołu. Wydruk      

z głosowania nr 19 stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad. 15c) 

Projekt uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny                                        

w poszczególnych okresach roku szkolnego stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

− Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 



26 
 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/513/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 4 czerwca 2018 r. w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny                                        

w poszczególnych okresach roku szkolnego stanowi załącznik nr 49 do protokołu. Wydruk                       

z głosowania nr 20 stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Ad. 15d) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Zgierski mienia 

Skarbu Państwa – nieruchomości położonej w Ozorkowie oznaczonej jako działki 

ewidencyjne numer: 79/1 i 79/4 stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Budziarski przedstawił projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

− Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

− Budżetowo-Finansowej, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/514/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 4 czerwca 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat 

Zgierski mienia Skarbu Państwa – nieruchomości położonej w Ozorkowie oznaczonej jako 

działki ewidencyjne numer: 79/1 i 79/4 stanowi załącznik nr 52 do protokołu. Wydruk                        

z głosowania nr 21 stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Ad. 15e) 

Projekt uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej działki nr ewid. 113/4 

obr. Ozorków 1 oraz części działki nr ewid. 536/2 obr. Ozorków 10 wraz z wyłączeniem jej                

z użytkowania pozbawienia odcinka drogi powiatowej Nr 5141E – ul. Łęczyckiej w Zgierzu 

kategorii drogi powiatowej stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Wojciech Budziarski przedstawił projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

− Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

− Budżetowo-Finansowej, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/515/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 4 czerwca 2018 r. w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej 

działki nr ewid. 113/4 obr. Ozorków 1 oraz części działki nr ewid. 536/2 obr. Ozorków 10 

wraz z wyłączeniem jej z użytkowania pozbawienia odcinka drogi powiatowej Nr 5141E                       

– ul. Łęczyckiej w Zgierzu kategorii drogi powiatowej stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 22 stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
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Ad. 15f) 

Projekt uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi powiatowej Nr 5141E – ul. Łęczyckiej 

w Zgierzu kategorii drogi powiatowej stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Wojciech Budziarski przedstawił projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

− Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

− Budżetowo-Finansowej, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/516/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 4 czerwca 2018 r. w sprawie pozbawienia odcinka drogi powiatowej                    

Nr 5141E – ul. Łęczyckiej w Zgierzu kategorii drogi powiatowej stanowi załącznik nr 58                    

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 23 stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Ad. 15g) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018                             

– druk A stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018                             

– druk A po autopoprawkach z dnia 24 maja 2018 r. stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018                             

– druk A po autopoprawkach z dnia 30 maja 2018 r. stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały po autopoprawkach.  

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

− do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu w zakresie dotyczącym Komisji, 

− Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

− Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji  w zakresie dotyczącym Komisji, 

− Budżetowo-Finansowej, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Radny Witold Kosmowski zapytał, dlaczego zmieniamy nazwę strategii powiatowej, czym 

jest to spowodowane, że teraz dodajemy Gminę Ozorków, a przez ponad rok tego nie 

robiliśmy. Na uwagę radnego Starosta odpowiedział, że nie ma racji, że jest  strategią 

powiatową, a teraz widzi, że jednak miał rację. Następnie radny chciał wiedzieć, czy powiat 

będzie przekazywał jakieś środki na Święto Policji, które będzie obchodzone 6 lipca i jest                 

w randze aż wojewódzkiej. Takiego zadania radny nie znalazł, więc nie wie czy, to będzie 

opłacane z promocji, czy jakiś innych wydatków.   

 



28 
 

Starosta odpowiedział, że Zarząd uznał, że będzie bardziej czytelne, jeżeli zostanie dopisana 

Gmina Ozorków. Nic by się nie stało, gdyby tego zapisu nie było, ale skoro są takie głosy. 

Inwestycja jest z naszych środków, a więc tutaj nie ma problemu z dopisaniem nazwy. 

Odnośnie Święta Policji, to na tę chwilę członkowie Komitetu Honorowego deklarowali 

określone kwoty, jak również powiat będzie w jakimś tam stopniu finansowym uczestniczył 

w tym przedsięwzięciu i będą to oczywiście środki z promocji.   

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/517/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 4 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na 

rok 2018 stanowi załącznik nr 63 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 24 stanowi załącznik 

nr 64 do protokołu. 

 

Ad. 15h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2018 – 2028 stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2018 – 2028 po autopoprawkach stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały po autopoprawkach .  

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

− Budżetowo-Finansowej, 

− Statutowo-Prawnej, 

do projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr Uchwała Nr XLVI/518/18 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 4 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2018 – 2028  stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 25 stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Ad. 15i) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/480/14 Rady Powiatu Zgierskiego                   

z dnia 25 kwietnia 2014 r. w sprawie podziału Powiatu Zgierskiego na okręgi wyborcze, ich 

numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu stanowi załącznik nr 69 

do protokołu. 

 

Wicestarosta Zgierski Krzysztof Kozanecki przedstawił projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej                      

do projektu uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr Uchwała Nr XLVI/519/18 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 4 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/480/14 

Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 2014 r. w sprawie podziału Powiatu 

Zgierskiego na okręgi wyborcze, ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych                      

w każdym okręgu  stanowi załącznik nr 70 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 26 stanowi 

załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Ad. 16 

Starosta przedstawił informację o przebiegu akcji pożarniczej. Jeżeli chodzi o przyczyny                       

i skutki pożaru, to w tej chwili prowadzone jest postępowanie prokuratorskie i na jego  wyniki 

należy poczekać. Powiatowe Centrum Zarzadzania Kryzysowego pełni dyżury codziennie 

całodobowe i w dniu 25 maja ok. godz. 2340 dyżurny uzyskał informację o pożarze od 

dyżurnego Miejskiego Centrum Zarządzania Kryzysowego w Zgierzu. W celu oceny 

zagrożenia, dyżurny PCZK udał się natychmiast na miejsce zdarzenia. Po przybyciu na 

miejsce zdarzenia i dokonaniu wstępnej oceny sytuacji, dyżurny PCZK powiadomił 

Kierownika PCZK w Zgierzu i Wojewódzkie Centrum Zarządzania Kryzysowego w Łodzi. 

Przez kierującego Kierującym Działaniami Ratowniczymi z KP PSP w Zgierzu Dyżurny 

PCZK został poinformowany, że na tym etapie akcji gaśniczej PSP nie oczekuje pomocy od 

samorządów. Na miejsce zdarzenia przybył Kierownik PCZK w Zgierzu z pozostałymi 

dyżurnymi PCZK, który powiadomił o pożarze Starostę. Starosta również niezwłocznie 

przybył na miejsce zdarzenia. Dyżurny PCZK w Zgierzu cyklicznie przekazywał informacje 

do WCZK (telefonicznie) o prowadzonej akcji gaśniczej. O godz. 0350 w dniu 26 maja został 

przesłany do WCZK w Łodzi, meldunek doraźny w systemie raportowania CAR 

(sformalizowany system raportowania elektronicznego w układzie: Starostwo – Urząd 

Wojewódzki – Rządowe Centrum Bezpieczeństwa). Raporty w systemie CAR przesyłane 

były cyklicznie do czasu zakończenia działań ratowniczych. 26 maja ok. godz. 0800 PCZK 

zostało poinformowane, że koordynację działań będzie prowadził Wojewódzki Zespół 

Zarządzania Kryzysowego, którego posiedzenie odbędzie się w Zgierzu o godz. 1100,                           

w siedzibie spółki WODKAN.  O godz. 0900 Kierownik PCZK w Zgierzu wraz z inspektorem 

w PCZK, udali się do Miejskiego Centrum Zarządzania Kryzysowego w Zgierzu, w celu 

określenia zasad współdziałania. W ramach współdziałania ustalono, że wydawane będą 

wspólne komunikaty dla mieszkańców, które wspólnie będą ogłaszane i przekazywane.                          

Do PCZK zostali dokooptowani pracownicy Biura Promocji w celu: współpracy z mediami, 

przedstawiania komunikatów dla ludności. W czasie akcji wspieraliśmy MCZK w zakresie 

informowania mieszkańców Zgierza poprzez głośniki na samochodach. Starosta na wniosek 

PCZK uruchomił mobilny punkt informowania mieszkańców o zagrożeniu, żeby nie otwierali 

okien, nie wychodzili z domów. 26 maja o godz. 1100 odbyło się pierwsze posiedzenie 

Wojewódzkiego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, w którym udział brali m.in.: Starosta, 

PCZK i Biuro Promocji oraz przedstawiciele powiatowych służb i straży. Posiedzeniu 

przewodniczył Wojewoda Łódzki. Na tymże posiedzeniu Wojewoda zaproponował 

współfinansowanie działań przez Urząd Miasta Zgierza, Starostwo Powiatowe w Zgierzu, 

Wojewodę i Urząd Marszałkowski. Po zakończeniu tej akcji ma dojść do spotkania i podziału 

kosztów akcji ratowniczej. 26 maja o godz. 1145 ukazał się pierwszy komunikat 

nadzwyczajny WIOŚ, z którego wynikało, że ze względu na kierunek wiatru obszar miasta 

Zgierza (za wyjątkiem najbliższego otoczenia miejsca zdarzenia) nie jest zagrożony 

napływem substancji wyemitowanych w wyniku pożaru. Na miejscu pożaru było widać, że ta 

temperatura, która była nad tym pogorzeliskiem wynosiła te wszystkie zanieczyszczenia                      

w górę bardzo wysoko i następnie kierowały się na północny zachód bądź też na zachód. 

Czyli praktycznie Zgierz w zasadzie nie ucierpiał tym zadymieniem ze względu na to 

wznoszenie zanieczyszczeń i wynoszenie poza teren miasta. Oczywiście dzięki temu, że był 
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taki układ powietrza sprzyjający w tym czasie. Najbardziej z powodu zanieczyszczenia 

ucierpiał Aleksandrów Łódzki oraz jego okolice, tam najwięcej tych zanieczyszczeń dotarło. 

W mniejszym stopniu jakieś ilości zanieczyszczeń docierały również do Ozorkowa. W trakcie 

już akcji gaśniczej, w trakcie pożaru były na bieżąco podawane  wyniki z badania powietrza 

przeprowadzane przez WIOŚ, jak również były prowadzone badania wody pitnej przez 

WODKAN. W obydwu przypadkach praktycznie nie było zastrzeżeń, nie było przekroczeń, 

jeśli chodzi o normy jakościowe. Ze względu na duże zagrożenia i oczekiwanie społeczne 

Wojewoda wystąpił do wojska o dodatkowe badania gleby, wody w Bzurze  oraz odcieków               

z pogorzeliska. Próbki zostały pobrane, ale do tej pory nie ma jeszcze wyników. W trakcie 

całego tego zdarzenia odbywały się cyklicznie posiedzenia Centrum Kryzysowego, w którym 

uczestniczył Starosta, członkowie Zarządu Powiatu oraz pracownicy PCZK. Dogaszanie 

terenu zakończyło się 02 czerwca ok. godz. 2230. Dużym problemem było przerwanie linii 

wysokiego napięcia, która przebiegała nad pożarem. Prąd na teren Parku Przemysłowego 

Boruta został przywrócony 03 czerwca o godz. 2100. W tej chwili mamy taką sytuację,                       

że Straż przekazała już teren właścicielowi i praktycznie ma to się odbywać pod nadzorem 

policji. Jeśli chodzi o koszty, to w pierwszym dniu akcji gaśniczej Prezydent Miasta Zgierza 

zwrócił się z prośbą o współfinansowanie po 18 tys. zł za udział sprzętu w akcji gaśniczej                   

na terenie Boruty, co zostało zrealizowane. Dwie drobne kwoty po: 66 zł i 33 zł za wynajem 

systemu nagłaśniającego. Następnie 14.880 zł za zakup 3.000 litrów paliwa na cele działań 

gaśniczych i to było już  w całości nasze finansowanie. Potem 18 tys. zł na wyżywienie 

strażaków – finansowane razem z Urzędem Miasta. I 423,33 zł za naczynia jednorazowe. 

Razem do tej pory wydatki, które są zafakturowane to jest 51.402,33 zł.  Ale nie jest to 

jeszcze niestety podsumowanie. W najbliższych dniach ma odbyć się spotkanie z WCZK dot. 

podziału kosztów pomiędzy poszczególne podmioty, czyli: Urząd Miasta Zgierza, Starostwo 

Powiatowego w Zgierzu, Urząd Marszałkowski w Łodzi i Łódzki Urząd Wojewódzki                         

w Łodzi. Środki na ten cel mamy z rezerwy przeznaczonej na zarządzanie kryzysowe.  

 

Radny Michał Pilarski złożył 46 interpelacji związanych z przedmiotową sprawą, które 

stanowią załącznik nr 72 do protokołu.  

 

Radny Witold Kosmowski był zainteresowany, czy podczas akcji gaśniczej jakieś osoby 

szczególnie strażacy ucierpieli, czy odbyło się bez żadnych uszczerbków na zdrowiu.                   

Mówi się o jednym strażaku, który podobno pokuł się igłami, które tam się znajdowały,                    

a teoretycznie sprzęt medyczny tam się nie powinien znajdować. Czy to jest prawda,                     

czy Staroście coś na ten temat wiadomo. I czy firmy oszacowały już swoje straty, czy coś jest 

wiadomo, czy sztab kryzysowy ma jakieś informacje w tym temacie.  

 

Starosta potwierdził, że był jeden przypadek, gdzie strażak idąc po pryzmie pogorzeliska, 

zapadł się na kilkadziesiąt cm (dokładnie nie wie) w tym pogorzelisku i nastąpiły jakieś 

podrapania. Z informacji Komendanta Powiatowego PSPS wie, że nie były to jakieś poważne 

uszkodzenia ciała. Nie ma wiedzy, co do innych przypadków, najprawdopodobniej ich nie 

było. Przekazał też, że na tę chwilę nic mu nie wiadomo, czy firmy oszacowały straty.  

 

Pan z sali, bez udzielenia przez Wiceprzewodniczącego Rady głosu, powiedział, ponieważ 

radni powiatowi z Aleksandrowa nie mają odwagi pytań, przekazuję  prezent Panu Staroście 

(po czym wysypał na stół przed Starostą pety i opakowania po sokach). 

 

Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę, że Pan zachował się wyjątkowo niegrzecznie. 

Gdzieś kojarzył Pana z jakiś nagrań, wypowiedzi dość ekstremalnych na portalach 

internetowych. Wskazał, że jeżeli Pan ma kłopoty ze swoją psychiką, to powinien iść do 

lekarza. Procedujemy poważnie pewne rzeczy, a Pana zachowanie klasyfikuje się jako 

zachowanie skandaliczne. Poprosił o podanie imienia i nazwiska. 
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Pan podał Adam Ruda-Rożniakowski. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy jest prawdą, że Pan w internecie publikuje swoje 

stanowisko w tym zakresie dość ekstremalne, czy Pan wypowiada się na portalach 

internetowych.  

 

Adam Ruda-Rożniakowski oznajmił: „nie życzę sobie takich sformułowań wobec mnie. 

Jestem dziennikarzem zarejestrowanym publicznie w Sądzie Okręgowym w Łodzi. Jeżeli są 

jakieś zastrzeżenia, to proszę zgłosić je do Sądu Okręgowego w Łodzi. Natomiast nie życzę 

sobie takich stwierdzeń, jak Pan teraz powiedział wobec mnie. Czy to jasne? 

 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy przyznaje Pan, że zachował się skandalicznie.  

 

Adam Ruda-Rożniakowski odpowiedział: to jest pańskie zdanie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady dopytywał, czy zasady etyki zawodu dziennikarskiego pozwalają 

na takie zachowanie, przecież mógł Pan zabrać głos i wypowiedzieć swój pogląd.  

 

Adam Ruda-Rożniakowski dodał: ja jestem również mieszkańcem Aleksandrowa i mam 

dzieci. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zauważył, że to nie usprawiedliwia w żadnym zakresie Pana 

zachowania.  

  

Radny Adam Bączyk zapytał, czy sam pożar i emisja spalin nie wpłynęła negatywnie na stan 

zdrowia ludzi chorych, którzy przebywali w Centrum Medycznym „Boruta” z uwagi na bliską 

odległość.   

 

Starosta odpowiedział, że nie było żadnych sygnałów z Centrum Medycznego „Boruta”                        

o jakimkolwiek zagrożeniu.  

 

Ad. 17 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

stanowi załącznik nr 73 do protokołu.    

 

Radny Witold Kosmowski nawiązując do pktu 4 zapytał, czy do Biura Rady została 

przekazana informacja o działaniach podjętych i realizowanych mających na celu 

wyeliminowanie, stwierdzonych podczas kontroli doraźnej nieprawidłowości w Wydziale 

Komunikacji, o której złożenie w ciągu 7 dni prosił  Wojewoda Łódzki.  

 

Członek Zarządu Wojciech Budziarski powiedział, że pismo dotyczyło zapytania, co do 

wyników kontroli doraźnej przeprowadzonej w Starostwie Powiatowym przez audyt 

wewnętrzny i było skierowane do RIO i do Wojewody Łódzkiego. Są dwa pisma podpisane 

przez Starostę.  

 

Radny Witold Kosmowski dopytywał, czy pismo zostało przekazane do Biura Rady                         

do wiadomości Rady. 

 

Wiceprzewodniczący Rady oznajmił, iż nie może odpowiedzieć, nie zna tego tematu. Poprosił  

radnego o wyjaśnienie tematu po sesji w trybie roboczym. Następnie poinformował,                           

że wpłynął wniosek z dnia 28 maja 2018 r. podpisany przez 8 radnych Klubu Radnych PiS                 

o odwołanie Starosty Zgierskiego. Wniosek zostanie przekazany do Komisji Rewizyjnej 

celem jego zaopiniowania. Wniosek będzie przedmiotem obrad kolejnej sesji.  
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Ad. 18 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Ad. 19 

Starosta oświadczył, że odpowiedzi na pozostałe interpelacje zostaną udzielone na piśmie                  

w statutowym terminie.  

 

Ad. 20 

Radny Witold Kosmowski przekazał, że w Telewizji Polsat już wczoraj pojawiły się 

informacje o dwóch składowiskach. Nie wie, jak na terenie gminy Aleksandrów, ale na 

terenie gminy Ozorków można powiedzieć, że są nielegalnymi. Firma po 3 miesiącach, kiedy 

uzyskała pozwolenie, decyzję ze Starostwa na 10 lat składowania odpadów we Wróblewie,   

31 maja 2017 roku zawiesiła swoją działalność. Oprócz tego właścicielka gruntu 

wypowiedziała dzierżawę tej firmie. To nie są takie ilości jak w Zgierzu. Radny ma 

informacje, że po wczorajszym materiale w Telewizji Polsat, już interesuje się sprawą Policja 

Wojewódzka, dzisiaj już podejmowali policjanci z Ozorkowa czynności, żeby to wyjaśnić. 

Jak się pojawia telewizja, to za jakiś tydzień pojawia się pożar. Prosił o zajęcie się tą sprawą, 

jak byśmy mogli podjąć działania, żeby przestrzec i żeby nie było takiego nieszczęścia jak                   

w Zgierzu.   

 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył wniosek o odwołanie radnego Sławomierza 

Janiszewskiego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego wraz                              

z uzasadnieniem.  

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że przewidywał tego rodzaju wystąpienie, dziwiłby się 

gdyby nie było. Odniesie się w odpowiednim czasie, będzie czas na następnej sesji. Wniosek 

będzie procedowany na następnej sesji. Musi być przygotowany projekt uchwały, muszą go 

opiniować komisje i on ma prawo także odnieść się do tego stanowiska.   

 

Ad. 21 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady dokonał zamknięcia             

obrad XLVI sesji Rady Powiatu Zgierskiego w dniu 4 czerwca 2018 r. o godz. 1735. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała  

 


